
Vyhlásenie Ekumenickej rady cirkví v SR k občanom Slovenska 

 

Vážení hostia, vážení televízni diváci, spoluobčania, sestry a bratia! 

 
Mottom tohtoročného Týždňa modlitieb za jednotu kresťanov aj týchto ekumenických 

služieb Božích je biblický citát z Evanjelia podľa Jána, z rozhovoru Pána Ježiša so ženou 

Samaritánkou. „Ježiš jej povedal: Daj sa mi napiť!“ Tému vybrala ekumenická skupina 

veriacich v Brazílii. Možno preto, že takmer 87 % tejto krajiny sa hlási ku kresťanstvu, no 

napriek tomu je v nej pomerne vysoká kriminalita. Alebo preto, že majú tradičný zvyk vítať 

hostí pohárom vody a pri rozlúčke hovoria: Kto sa u nás napil vody, vráti sa.  

Bez vody nedokážeme žiť. To vieme. Ponúknuť príchodziemu pohár vody môže 

znamenať záchranu života, najmä v krajinách, kde je vody málo. No práve tam, kde je jej 

nedostatok, stáva sa strategickou, predmetom obchodovania, túžob po moci a bohatstve, 

politických špekulácií aj vojen. Prístup k nej by však mal patriť medzi ľudské práva. Voda je 

symbolom života pre všetkých. A podľa Pána Cirkvi nielen života na zemi, ale i toho 

večného; ako sme počuli v dnešnom evanjeliovom príbehu. V situácii napätia medzi Židmi 

a Samaritánmi bolo vyslovenie Pánovho želania výzvou k priateľskému rozhovoru, ponukou 

zmierenia, a zároveň pozvaním k prijatiu spasenia. Čím je pre nás dnes? 

Na Slovensku nežijeme v ohrození nedostatkom vody. Zatiaľ. Ale sú tu iné ohrozenia 

– a čoraz vážnejšie. Za našou východnou hranicou je občianska vojna − hocikedy môže 

prerásť do medzinárodného konfliktu, ktorému by sme sa nevyhli. A postupne nás stále viac 

rôznymi katastrofami napomína nami ničená príroda. A možno sa k nám približuje i hrozba 

prenasledovania kresťanov fanatikmi, ktorí sa neštítia žiadneho násilia, tak ako sa to deje 

v Egypte, Iraku, Nigérii, Sýrii, no aj napríklad iba nedávno vo Francúzsku. − A my sa 

opovažujeme márniť čas ľahostajnosťou voči ľuďom i Bohu, alebo malichernými spormi, 

alebo schovávaním hlavy do piesku, keď sa tvárime, že nás sa to netýka?  

Nedajme sa vydesiť katastrofickými správami! Ale správajme sa zodpovedne! Ako 

kresťania máme zodpovednosť, ktorá sa musí prejaviť vo všetkých oblastiach života i v živote 

našej spoločnosti, našej krajiny,  našich rodín. Kresťanov jednoducho musí byť počuť, musí 

byť zreteľne identifikovateľný ich kresťanský postoj – v pozitívnom zmysle slova.  

Aj nás Pán Ježiš Kristus pozýva k sebe, aby nás občerstvil a potešil. Nezatvárajme si 

pred Ním oči, uši, srdcia! Nebuďme ľahostajní voči Nemu ani k problémom sveta! Ponúka 

nám živú vodu svojho svätého slova na obnovenie a posilnenie viery a lásky. Dovoľme Mu, 

aby nás menil a viedol, aby konal cez nás. On je naša jediná nádej.  


